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TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ BAŞKANLIĞINA

Aşağıdaki sorularımın Tarım ve Orman Bakanı Sayın İbrahim YUMAKLI tarafından Anayasa'nın

98.ve TBMM İçtüzüğü'nün 96. Maddeleri gereğince yazılı olarak yanıtlanmasını arz

ederim.14/10/2024

Talat ER

Mersin Milletvekili

Tarım ve hayvancılık, Türkiye'nin önemli gelir kaynaklarından biridir; aııcak

yıllarda ciddi sorunlarla karşı karşıya kalmıştır. Besicilerin yem, ilaç ve veteriner hiznıetleri

gibi yüksek maliyetler altında ezilmesi, hayvancılığın sürdürülebilirliğini tehdit etmektedir. Bu

bağlamda, hükümetin yerli üreticilere destek olmak yerine canlı haj^an ithalatma yönelmesi
eleştirilere yol açmaktadır.

2010 yılında Türkiye’ye getirilen Angus’lann, besiciliği teşvik etmesi ve et fiyatlarını

düşürmesi beklenirken, bu hedefler gerçekleştirilememiştir. Takip eden yıllarda İskoçya, ABD,
Kanada, İngiltere, İrlanda, Avustralya ve Yeni Zelanda gibi ülkelerden sürekli Angus ithalatı

yapılmıştır.

son

Son olarak, 13 Ekim 2024 tarihinde Mersin’in Silifke ilçesindeki Taşucu beldesindeki

limana bir gemi dolusu Angus getirildi. Geminin yaklaşmasıyla birlikte, çevrede rahatsız edici

bir koku yayılmakta ve canlı hayvanların taşıdığı zararlı böceklerin çevreye yayılması, sağlık

açısından tehdit oluşturmaktadır. Turizm beldesi olan Taşucu, bu tür durumlarla sıkça

karşılaşmakta ve bir aydır gemide yolculuk yapan hayvanlar, herhangi bir veteriner

kontrolünden geçmeden, orada bekleyen tırlarla ülkenin çeşitli yerlerine sevk edilmektedir.

Bu gelişmeler, Türkiye'nin hayvancılık politikalannm gözden geçirilmesi ye-yerli
üreticilere daha fazla destek verilmesi gerektiğini göstermektedir. Smdürülebilir bir tarım ve

hayvancılık için yerli üretimin güçlendirilmesi, uzun vadeli çözümler için, hayati öneme

sahiptir. . .



Bu bilgiler doğrultusunda;

• Hayvancılığuı ülkemizde bu noktaya gelmesi, Üretici desteklenmeyip çözümün ithal

canlı hayvan getirmekte bulan iktidar bunu nasıl açıklamaktadır?
• 2010 yılında 1 kg dana eti 25 tl olup, bugün 600 tl ve 900 tl arasmda satılmaktadır. 14

yıldır Ülkemize Angus getirilmesi et fiyatlarım neden makul bir fiyatta dengelemeyip

her gün et fıyatlanmn artışını sağlamıştır. Bakanlığımz tarafından bunu nasıl

açıklayabilirsiniz?
• Gemiler ile gelen Angus’lar neden veteriner kontrolünden geçmedendirek sevkiyat

araçlarına bindirilerek ülkenin dört bir tarafına gönderiliyor. Sizce bu boşluk toplum

sağlığım tehdit etmez mi?
• Ülkemizde hayvancılığı tekrar güçlendirmek için bir çahşmamz var mı?

• Hayvan üreticilerine yem, ilaç, veteriner gibi zorunlu giderlerde bakanlık olarak bir

destek veya fiyat indirimi düşünüyor muşuz?
• Ülkemize ithal edilen Angus’lar maliyet birim fiyatı nedir? Tüketicinin aldığı birim

fiyatı nedir? Bu aradaki fiyat aracı şirketleri mi güçlendiriyor?

• Ülkemize Angus alımı yapılırken bakanlığımz tarafından mı özel şirketler tarafından

mı alım yapılıyor?


